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گروه سیاســی – هدیه گل محمدی: 
ســفرهای اســتانی محمدباقر قالیباف در 9 
ماه نخســت تشکیل مجلس موضوعی بود که 
انتقادات بســیاری را برانگیخــت. قالیباف در 
روزهایی که کرونا بود به سفرها و بازدیدهای 
پرحاشــیه ای دســت می زد که بر اســاس 
گزارشها و عکسهای مربوط به آن دیدارها در 
آن ها پروتکل های بهداشتی رعایت نمی شد. 
امــا نکته مهمتر این بود که بســیاری عقیده 
داشــتند این ســفرها که با هزینه بیت المال 

انجام می شد، سفرهایی تبلیغاتی است!
از آنجایــی که در آن زمان هنوز کاندیدای 
نهایــی اصولگرایان برای ریاســت جمهوری 
مشــخص نبــود و رقابتی زیر پوســتی بین 
قالیبــاف و رئیســی وجــود داشــت، گاهی 
ســفرهای اســتانی این دو با هــم انجام می 
شــد. مثلا در دی ماه 1399 وقتی  رئیســی 
به کرمانشاه رفته بود، قالیباف هم به شهرکرد 
رفــت. همچنیــن در روزهای آغازین ســال 
1400 رئیسی به خراسان رضوی سفر کرد و 
قایباف به کرمان. پیش از اینها قالیباف سفری 

به خوزستان داشت.
از زمانــی کــه کاندیداتوری رئیســی در 
انتخابــات جدی تر شــد و بخصــوص بعد از 
اینکه اکثر نماینــدگان مجلس در نامه ای به 
رئیسی از وی درخواست کردند برای ریاست 
پرحاشیه  کاندیدا شود، ســفرهای  جمهوری 
قالیباف هم قطع شــد. از آن معدود سفرهای 
قالیباف برای افتتاح یا بازدید بوده و بســیار 
کوتاه بوده اســت؛ گویی یکباره انگیزه رئیس 

مجلــس برای حضــور در بین مــردم از بین 
رفته است! قالیبافی که بدون اعتنا به کرونا و 
عواقب خطرناک تجمعات مردمی، سراپا شوق 
خدمت ودیدار مردم بــود، در این ایام که به 
لطف واکسیناســیون، پروتکل های بهداشتی 
کمی ساده تر شــده ترک مردم کرده و میل 
به ســفرهای بین المللی پیدا کرده است؛ اما 
دریغ که سفرهای خارجی قالیباف هم خالی 

از انتقاد و حاشیه نیست. 
بعد از اینکه ســفر بهمــن 1399 قالیباف 
به روســیه با انتقادات بســیاری مواجه شــد 
و رســانه ها با توجه به اینکــه پوتین فرصت 
ملاقات به قالیباف نداده، آن ســفر را تقبیح 
کردنــد، در هفته گذشــته ســفر قالیباف به 

ترکیه و دیدارش با رجب طیب اردوغان هم با 
واکنش های منفی مواجه شد. 

در سفر روســیه، دیدار قالیباف با پوتین 
لغو شــد و این انتقاد شکل گرفت که در این 
سفر، پوتین شان دیپلماتیک ایران را رعایت 
نکــرده و احترام مــردم ایــران را در مقابل 
رقابت های انتخاباتی  زیر ســوال برده اســت 
؛ اگرچه توجیه این اتفــاق، حامیان قالیباف  
ادعا کردند که ماجرای پذیرفته نشــدن وی 
از ســوی پوتین  برای رعایــت پروتکل های 
کرونایی روسیه بوده است. اما در سفر ترکیه،  
یکی از حواشــی این سفر که به شدت مورد 
توجه فعالان شبکه های اجتماعی قرار گرفته، 
تصویــری از ملاقات قالیباف با رئیس جمهور 

ترکیه اســت. در این تصویر، حالت نشستن 
قالیباف و اخــم او به همراه اجــزای اتاق از 
ســوی کاربران مورد توجه قرار گرفته و یکی 
از کاربران شــبکه های اجتماعی در این باره 
نوشته: به همه اجزای این عکس با دقت نگاه 
کنید؛ به انقباض بدن و ســمت نگاه قالیباف، 
به اینکه قالیباف را وســط اتاق نشانده اند، به 
عکاســهای توی آینه که پایینترین قســمت 
اتاق را مشخص میکنند، به تبختر اردوغان و 
دو پرچــم ترکیه در طرفینش؛ و به آن پرچم 
که لبه ســمت راســت عکس، پشت قالیباف 

روی زمین افتاده نگاه کنید.
معمــولا در ملاقات هــای دو طرفــه بین 
المللی پرچم دو کشــور در دو طرف ملاقات 

کننده هــا قرار مــی گیرد و جایــگاه آنها در 
کنــار هم قرار داده می شــود که در ملاقات 
قالیباف و اردوغان ایــن موضوع اصلا رعایت 
نشــد. همچنین انتشــار تصاویــر دیگری از 
دیــدار قالیباف با اردوغان کــه در آن رئیس 
مجلس ایران یک تابلو فرش نفیس به رئیس 
جمهوری ترکیه اهدا کــرده و متقابلا کتابی 
ســاده از گفته های او با عنوان »گل واژه« را 
هدیــه گرفته، باعث واکنش هــا و بحث هایی 
در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی شد. 
عموم انتقادات درباره بی تناسب بودن ارزش 

مادی این دو هدیه بود.
سفیر ایران در ترکیه درباره حواشی شکل 
گرفته پیرامون این ســفر ادعا کرد: »  هدایای 
ســران کشــورها به یکدیگر معمولا به رسم 
یادگار در موزه های روابط سیاســی نگهداری 
می شــود و معمولا سعی می شــود کاری که 
نشان دهنده هنر و فرهنگ کشور باشد و ارزش 
نگهداری در موزه را به اسم کشور صاحب اثر 
داشته باشد، اهدا شود.  در مورد پروتکل پرچم 
در ملاقات مذکور خلاف پروتکل های مرسوم  
بین المللی اقدامی نشــده  و اصولا در جهان 
امروز هیچ کشوری آداب دانی دیپلماتیک خود 

را به سادگی زیر سوال نمی برد.« 
با این همه به نظر می رســد که بهتر است 
از رئیــس مجلس درخواســت کنیم حالا که 
شــائبه انتخابات و تبلیغات نیســت و کرونا 
هــم فروکش کرده، به ســفرهای اســتانی و 
 میان مردم برود و ســفرهای بین المللی را به

 اهلش بسپارد. 

وکالت در تنگنای سیاست
ادامه از صفحه 1

سرچشمه بسیاری از مشکلات ایجاد شده برای نهاد وکالت، فعالیّت های سیاسی 
و جناحی نهاد وکالت در دوره     های پیشین و حتی طرفداری از کاندیداها و جناح های 
سیاســی و سؤ اســتفاده از ظرفیت این نهاد بزرگ و تبدیل کانون ها یا مرکز وکلا، 
به کمپین های انتخاباتی است که سرنوشــت غم انگیزی را در نتیجه مقابله رقبای 
سیاسی، رقم زده و خواهد زد و سرانجام نهاد وکالت را در تنگنای تصمیمات سیاسی 
نادرست از گوهر استقلال، که گوهر تابناک وجودی این حرفه مقدّس می باشد، تهی 

کرده و بیش از این نیز خواهد نمود. 
سوگیری نهاد وکالت به سوی یک کاندیدا یا یک مقام یا جناح سیاسی خاص در 
صحنه علنی اجتماع، این نهاد مســتقل را، از دایره بی طرفی خارج ساخته و جامعه 

مدنی را نسبت به آن بدبین خواهد ساخت و کارکرد آن را زایل خواهد نمود. 
بدیهی است انجام رسالت ســترگ دفاع از حقوق و آزادی های فردی، صیانت از 
حقوق عامّه و دفاع از حقوق شــهروندی، نظــارت بر عملکرد حاکمان به نمایندگی 
از مردم و کمک به اســتقرار عدالت، تنها در ســایه برخورداری از استقلال مطلق و 
مصونیــت وکلا و نهاد وکالت، در امر دادخواهــی ممکن می گردد، از همین رو نهاد 
وکالت باید بیش از پیش، به هوش بوده و پای خود را از قلمرو سیاســت و سیاست 
مداران بیرون کشــیده و از سوی دیگر اجازه پیشــروی »اهالی سیاست« به قلمرو 
»نهاد وکالت« را ندهند و از استقلال بایسته این حرفه پاسداری نموده و برای اعاده 

استقلال مطلق نهاد وکالت، دمی از کوشش و تلاش دست برندارند.
*وکلای پایه یک دادگستری و عضو شورای مرکزی کمیسیون حمایت 
و صیانت مرکز وکلای قوه قضائیه

سرمقاله

حاشیه های سفرهای خارجی رئیس مجلس ادامه دارد

چرا یکباره قالیباف یادش رفت که میان مردم برود؟!

به گزارش قوه قضائیه در دوره تحول و تعالی و ریاست  
محســنی اژه ای در قوه قضاییه تاکنون بیش از 100 نفر 
از مفســدان اقتصادی در جریان برخورد دســتگاه قضا با 
فســاد، محکومیت های گوناگون از جمله حبس، رد مال 

و... پیدا کرده اند.
بــر همیــن اســاس، در پرونــده شــرکت بازرگانی 
پتروشــیمی، 14 نفــر از متهمین پرونــده جمعاً به 1۸0 
ســال حبس تعزیری و ســایر مجازات های دیگر از جمله 
محرومیت دائمی از هرگونه خدمات دولتی و جزای مالی 

محکوم شدند.
در این پرونده رضا حمزه لو مدیرعامل شرکت بازرگانی 
پتروشــیمی، عباس صمیمی نائب رئیس شرکت، علیرضا 
علایی رحمانی عضو هیــات مدیره، مصطفی تهرانی عضو 
هیات مدیره، محســن احمدیــان مدیربازرگانی و مرجان 
شــیخ الاسلامی مدیرعامل شــرکت دنیز به اتهام شرکت 
در اخلال عمده و کلان در نظام اقتصادی از طریق اخلال 
در توزیع ارزهای حاصل از صادرات محصولات پتروشیمی 
شرکت های تولیدکننده به میزان ۶ میلیارد و ۶۵۶ میلیون 
یورو، هر کدام به ۲0 سال حبس تعزیری، ۷4 ضربه شلاق 
تعزیــری، محرومیت دائمی از هرگونــه خدمات دولتی و 
جــزای مالی به میزان مبالغی که از طریق اعمال مجرمانه 

کسب کردند، محکوم شدند.
همچنین در این پرونده سام حامد ساعدیان مدیرعامل 
وقت »شرکت والا سرمایه امین« و ابوالفضل ملکی شمس 
آبادی هرکدام به اتهام مشــارکت در اخلال عمده و کلان 
در نظام اقتصادی کشــور به تحمل 1۵ ســال حبس، ۷4 
ضربه شــلاق تعزیــری در انظار عمومــی و محرومیت از 
هرگونــه خدمات دولتی و جزای مالی معادل اموالی که از 

این طریق کسب کردند، محکوم شدند.
محمدحســین شــیرعلی، علی اشــرف ریاحی، سید 
علیرضا حسینی، معصومه دری، سعید خیری زاده و مهدی 
شــریفی نیک نفس نیز به اتهام معاونت در اخلال عمده و 
کلان در نظام اقتصــادی از طریق اخلال کلان در توزیع 
ارزهای حاصل از صادرات محصولات پتروشیمی هرکدام 
به ۵ ســال حبس تعزیری و محرومیت دائمی از هرگونه 

خدمات دولتی و جزای مالی محکوم شدند.
در پرونده حســن میرکاظمی معروف به رعیت نیز ۲0 
متهم پرونده، جمعاً به 1۲۲ ســال حبس تعزیری محکوم 

شدند.
در این پرونده مجرم اصلی به یک فقره حبس ۲۵ سال، 
3 فقره حبس سه سال و یک فقره حبس یکسال، جمعا به 
3۵ سال حبس محکوم شد. همچنین در این پرونده یک 
نفر به 1۶ سال حبس، دو نفر به 10 سال حبس، یک نفر 

به 9 سال حبس، شش نفر به ۷ سال حبس و بقیه نیز به 
شش سال و پنج سال حبس محکوم شده اند.

در یک قسمت از پرونده هفت تپه ناظر بر اخلال عمده 
و کلان در نظام ارزی کشــور از طریق قاچاق عمده ارز به 
صورت ســازمان یافته، 34 تن از متهمین پرونده جمعاً به 

1۸۵ سال حبس محکوم شدند.
در این پرونده تعداد زیادی از افراد به اتهام مشارکت در 
اخلال در نظام ارزی محکوم شدند از جمله این افراد امید 
اسدبیگی فرزند احســان است که اتهام وی هم مشارکت 
در اخلال عمده در نظام ارزی کشور از طریق قاچاق ارز و 
هم مباشــرت به صورت مستقل در قاچاق عمده ارز است 
که به ۲0 ســال حبس، رد اموال و جزای نقدی و انفصال 

از خدمات دولتی محکوم شده است.
یکی دیگر از مرتکبین این جرم، مهرداد رستمی فرزند 
میرمحمد اســت که وی نیز به ۲0 سال حبس و رد مال 
و جــزای نقدی محکوم شــده و دو نفر از این متهمان هر 
کدام به 1۵ سال حبس، 3 نفر هرکدام به 10 سال حبس 

و بیش از 1۷ نفر هرکدام به ۵ سال حبس محکوم شدند.
در پرونــده مربوط بــه مجرمان بانک تجارت اســتان 
کرمــان، ۲3 متهم پرونــده جمعاً به 39۵ ســال حبس 

تعزیری محکومیت یافتند.
بخشی از پرونده متهم اصلی این پرونده یعنی علی اکبر 
عمارت ســاز قبلًا منجر به صدور حکم شده بود که در آن 
پرونده این فرد مجموعا به لحاظ ارتکاب جرایم متعدد به 
حدود 111 سال حبس محکوم شده بود که مجازات اشد 
که ۲۵ سال حبس است، اجرا خواهد شد. در پرونده ای که 
اخیرا منتهی به صدور حکم شده، متهم به حدود ۷4 سال 
حبس محکوم شده که مجازات اشد ۲0 سال حبس است 

و بر اساس قانون این مجازات اجرا خواهد شد.
افــرادی دیگری نیــز در این پرونــده محکومیت پیدا 
کردند که از جمله شمسی تقی پور فرزند ابراهیم است که 
به جهت اتهامات متعدد به ۷4 ســال حبس محکوم شده 
اســت که مجازات اشــد آن حدود ۲0 سال حبس است. 
مجید زندی فرزند حســن مجموعا 34 ســال و شش ماه 

محکومیت پیدا کرده که مجازات اشــد آن نیز ۲0 ســال 
حبس است. محمود تیغ داری نژاد فرزند حسین مجموعا 
به ۷4 ســال حبس محکوم شــده که مجازات اشد یعنی 
۲0 ســال اجرا خواهد شد. عزت الله وزیری فرزند احمد به 
۲۲ ســال حبس محکوم شد که در خصوص این فرد 1۵ 
سال اجرایی خواهد شد و محمدحسین حسین زاده فرزند 
محمود به حدود 3۲ سال حبس محکوم شده که مجازات 
اشد آن 1۵ سال حبس است. هر یک از این ۲3 نفر از پنج 

سال به بالا به حبس محکوم شدند.
پرونده دیگر ناظر بر کلاهبرداری شــبکه ای منتهی به 
اخلال در نظام اقتصادی کشــور در استان اصفهان بود که 
1۲ متهم پرونده جمعاً به ۵۸ سال حبس تعزیری محکوم 

شدند.
در این پرونده علیرضا برخوردار کاشــانی فرزند قاسم 
به 1۵ ســال حبــس و جزای نقــدی و رد مــال در پی 
کلاهبرداری شــبکه ای و اخلال در نظام اقتصادی کشور 
محکوم شد که یکی از شقوق این حکم، رد یک میلیون و 

300 هزار یورو است.
همچنیــن در همیــن پرونده مجید اســکندی فرزند 
عیسی به اتهام مشارکت در کلاهبرداری شبکه ای منتهی 
به اخــلال در نظام اقتصادی و تخلــف از تعهدات ارزی، 
به 1۵ ســال حبس و جزای نقدی؛ امین پور متین فرزند 
محمد حســین به ۵ سال حبس و جزای نقدی و رد مال؛ 
محمد حسین پور متین به سه سال حبس و جزای نقدی 
و حدود ۸ نفر دیگر به حبس های از یک تا ســه ســال و 

جزای نقدی و رد مال محکوم شدند.
در پرونــده مربوط به تعاونی اعتباری وحدت نیز متهم 

پرونده به ۲۲ سال حبس محکومیت یافت.
متهم این پرونده به نام ســید جعفر طباطبایی فرزند 
سید علی به اتهام اخلال در نظام اقتصادی و تحصیل وجه 
از راه نامشــروع به دو فقره حبس، یکی ۲0 سال حبس و 
یکی دو ســال حبس و جزای نقدی و رد اموال ناشــی از 

جرم محکوم گردید.
در پرونده شرکت یونیک فاینانس نیز سه متهم پرونده 

جمعاً به 30 سال حبس محکوم شدند.
مرتکبان این پرونده از طریق عضوگیری در شرکت های 
هرمــی وجوه زیادی را از مردم گرفتــه بودند. این پرونده 
نیــز به حکم نهایی منجر شــد و چند نفــر محکومیت ها 
و حبس هــای طویل المدت پیدا کردنــد. در این پرونده، 
محسن درخشــان فرزند علی به ۲0 سال حبس و جزای 
نقدی، مجیــد فریدی فرزند محمد به ۵ ســال حبس و 
مصطفی الماســی به ۵ ســال حبس و هرکدام به جزای 

نقدی و رد مال محکوم شدند.

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: ایران خارج از چارچوب ها اقدامی نکرده و 
اتهامات در خصوص غنی سازی 90 درصد کذب است.

بــه گزارش ایســنا، محمــد اســلامی در خصوص حاشــیه ســازی برای 
فعالیت هــای صلــح آمیــز هســته ای و ادعــای غنــی ســازی 90 درصــد 
در ایــران افــزود: ایــن مــورد کذب اســت و این اتهامــات نخ نما شــده ای 

 اســت کــه به ویــژه دشــمنان و جریــان صهیونیســتی این هــا را به کشــور ما 
نسبت می دهند.

وی  در گفت وگو با صدا و ســیما ادامه داد: ایران با ضابطه آژانس کار می کند و 
آژانس بین المللی انرژی اتمی بر کلیه فرآیندهای ما مطابق قوانین و مقررات نظارت 

دارد و به هیچ وجه ما خارج از چارچوب اقدامی نکرده و صورت نخواهیم داد.

یک فعال سیاســی اصلاح طلب با بیان این که همه باید 
کمــک کنند تا برجام به جای اول خــود بازگردد، گفت: 
از تیم مذاکره کننده مچ گیری نشــود که در گذشــته چه 

مواضعی داشتند.
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به 
پیوند جدی و اساســی برجام با اقتصاد کشور اظهار کرد: 
خط قرمز تیم مذاکره کننده ما برگشــت آمریکا و 1+4 به 
برجام است. اگرچه آنها در گذشته منتقد برجام بودند، اما 
اکنون با واقعیت روبه رو و متوجه شــدند که تحریم ها چه 

آثار منفی برای کشور دارد.
وی تاکید کرد: برجام یک مســاله جناحی نبوده، بلکه 

یک مســاله کاملا ملی است و برای این که به ثمر بنشیند 
همه جریان های کشــور با وجود همــه اختلافات باید به 
میدان بیاید و کمک کند تا در کشــور فضای مناســب و 
خوبی برای تیم مذاکره کننده در وین تشکیل شود و آنها 
هم واقع بینانه و عاقلانه و براســاس منافع ملی عمل کرده 
تا برجام به نتیجه برسد و شاهد کاهش مشکلات اقتصادی 

باشیم.
این فعال سیاسی در ادامه خاطرنشان کرد: نباید از تیم 

مذاکره کننده مچ گیری شــود که در گذشته چه مواضعی 
داشــتند. اکنون همه باید کمک کننــد تا برجام به جای 
اول خــود بازگردد و در این بین نقــش افکار عمومی در 
دفاع از تیم مذاکره کننده مهم اســت. به هرحال مســیر 
طولانی و با فرود و فرازی در پیش است، اما احیای برجام 
می تواند تا حــدودی به بهبود اوضــاع بینجامد و فضای 
روانی ایجاد شــده هم می تواند موقت به اقتصاد کشــور 
تاثیــر مثبتی بگــذارد. البته برجام هم قرار نیســت همه 

مشــکلات کشور را حل کند اما فضای بهتری برای تولید، 
صادرات، ســرمایه گذاری خارجی، فروش نفت، تســهیل 
 ارتباطات مالی و تجاری و ســاماندهی وضعیت اقتصادی

 ایجاد می کند.
ظریفیــان در پایان درباره رونــد مذاکرات و نتیجه آن 
اظهار کرد: در مذاکرات حتما فراز و فرود خواهیم داشت، 
اما هم نظام بین الملل و هم کشــور مــا به این توافق نیاز 
دارد، بنابراین این دو عامل موجب می شــود که مذاکرات 
به ســمت توافق برود. من معتقدم امکان توافق بین ۵0 تا 
۶0 درصد است، البته همیشه در مذاکرات بین المللی باید 

درصدی برای شکست در نظر گرفت.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکــه قانون مالیات بر ارزش افــزوده از 13 دی ماه اجرا می 
شود، گفت که طبق برآوردها، حدود 300 هزار میلیارد تومان 

از منابع کشور در قالب معوقات مالیاتی است.
محمدرضا پورابراهیمی در گفت و گو با ایســنا با اشاره به 
نشست کمیسیون برنامه و بودجه با سازمان امور مالیاتی گفت: 
هدف از این نشســت مشترک بررسی آخرین وضعیت اجرای 

احکام قانونی مربوط به تکالیف سازمان مالیاتی بود.
وی با اشــاره به بررســی آخرین وضعیت قانــون اجرای 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه های مودیان گفت: علی رغم 
تصویب تکالیف قانونی و گذشت 10 ماه از مهلت دولت گذشته 
برای اجرای این قانون، وضعیت به گونه ای اســت که بیش از 

30 درصد از ظرفیت این قانون یعنی دو ســوم از احکام و دو 
سوم از ظرفیت ها اجرا نشده است؛ موضوعی که با انتقاد شدید 
اعضای کمیسیون اقتصادی همراه بود. پورابراهیمی ادامه داد: 
سازمان امور مالیاتی پیشنهاد کرد که این قانون در بازه زمانی 
طولانی تر اجرا شــود که کمیسیون اقتصادی با آن مخالفت 
کرد. باید تمام تلاش برای اســتفاده از ظرفیت های این قانون 
در جهت شفاف سازی، کاهش میزان فرارهای مالیاتی، رضایت 
فعالان اقتصادی و بسترسازی برای اجرای قوانین جدید باشد. 
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه قرار شد قانون 
مالیات بر ارزش افزوده از 13 دی اجرا شود، افزود: زمزمه هایی 
از وزارت اقتصاد و ســازمان مالیاتی درباره نبود امکان اجرایی 
شدن این قانون در موعد مقرر شنیده می شود که کمیسیون 

بر لزوم اجرای این قانون از 13 دی ماه تاکید کرد، موضوعی که 
وزیر اقتصاد هم آن را پذیرفت. وی ادامه داد: البته وزیر اقتصاد 
به اشــکالات و موانع موجود بر سر راه اجرای این قانون اشاره 
کرد که شــامل حوزه زیرســاخت ها و نرم افزارها می شود به 
همین دلیل مقرر شد تا تصمیمات لازم برای همراهی دولت و 
سازمان مالیاتی گرفته شود تا شاهد اجرای کامل قانون مالیات 
بر ارزش افزوده از 13 دی ماه و همچنین اجرای کامل قانون 
سامانه های مودیان و پایانه های فروشگاهی باشیم. پورابراهیمی 
خاطرنشــان کرد: با توجه به اجرایی نشده بخش عمده ای از 
قانون ســامانه های فروشــگاهی همچون موضوع درگاه های 
پرداخت، قرار شد فردا نشست مشترکی با حضور رییس کل 
بانک مرکزی، رییس سازمان مالیاتی و تیم تخصصی کارگروه 

مالیاتی کمیسیون تشکیل شود. اکنون شاهد رفت و برگشتی 
بین بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی در این موضوع هستیم 
که باید این موضوع تعیین تکلیف شــود. رییس کمیســیون 
اقتصــادی مجلس تاکید کرد که مجلس هیچ عذر و بهانه ای 
را برای عدم اجرای قانون نمی پذیرد؛ کشور به شدت نیازمند 
اجرای قوانین اســت و کوتاه نمی آید. پورابراهیمی در ادامه با 
بیان اینکه مدت هاست مباحث مالیاتی مثل طرح نظام جامع 
مالیاتی عقب مانده است، افزود: طبق برآوردها حدود 300 هزار 
میلیارد تومان از منابع کشور در قالب معوقات مالیاتی است که 
لازم است برنامه مشــخصی برای آن ارائه شود لذا در جلسه 
بعدی گزارش کارگروه تخصصی و بررسی محورهای دیگر در 

دستور کار قرار گیرد.

محکومیت بیش از ۱۰۰ اخلالگر اقتصادی در پنج ماه ابتدایی دوره تحول قوه قضائیه 

رئیس سازمان انرژی اتمی: 

ادعای غنی سازی ۹۰ درصد 
در ایران کذب است

ظریفیان: از تیم مذاکره کننده مچ گیری نشود

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

3۰۰ هزار میلیارد تومان از منابع کشور در قالب معوقات مالیاتی است

سخنگوی شورای نگهبان توضیح داد
علت تعیین بودجه نظارت بر انتخابات 

در سالی که انتخابات نداریم
سخنگوی شورای نگهبان به ســوالی درباره بودجه در نظر گرفته شده برای این 

نهاد در لایحه بودجه 1401 پاسخ داد.
به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف در شــبکه اجتماعی توییتر و در پاسخ به 
کاربری که از وی پرسیده بود: »در لایحه بودجه 1401 ذیل بودجه شورای نگهبان، 
برای »برنامه نظارت بر اجرای انتخابات« نزدیک به 1۶۶ میلیارد تومان در نظر گرفته 
شده است. سال 1401 انتخاباتی داریم؟« گفت:»فعالیت های زیرساختی، تشکیلاتی، 
آموزشــی، به روزرسانی و توسعه سامانه های نظارتی و سازماندهی ناظران فقط برای 

سال انتخابات نیست، کاری پیوسته است«.

رسانه ملی در مدیریت جدید باید برای همه مردم
گروه ها و جناح ها باشد

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: رسانه ملی در مدیریت 
جدید و در عمل باید برای همه مردم، گروه ها و جناح ها باشد.

به گزارش ایسنا، ولی اسماعیلی نماینده مردم گرمی در مجلس شورای اسلامی 
در مطلبی در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: »صدا و سیما باید با واقع بینی 
و انعکاس مشکلات مردم، مقبولیت از دست رفته خود را بازسازی کند. در سال های 
گذشته به دلیل کانالیزه شدن اخبار و مجموعه های پخش شده، مردم »مستقل بودن 
رسانه ملی« را لمس نکردند. در مدیریت جدید و در عمل باید رسانه ملی برای همه 

مردم، گروه ها و جناح ها باشد.«

دو نفر در مجلس برای تعمیر دناپلاس نمایندگان 
مستقر شده اند

نماینده بافق و مهریز در مجلس شــورای اسلامی با انتقاد از کیفیت خودروهای 
داخلی گفت: به مجلس خودروی دناپلاسی داده اند که رفت و آمد نمایندگان با این 
ماشین است اما ظرف یک هفته سه بار دچار مشکل می شود به طوری که دو نفر در 

مجلس برای تعمیر دناپلاس مستقر شده اند.
به گزارش ایسنا، محمدرضا صباغیان در جلسه علنی سه شنبه مجلس در تذکری 
گفت: آیا کیفیت خودروهای داخلی بهتر شده که قیمت آنها این چنین افزایش پیدا 
کرده اســت؟ در شرایط ســخت اقتصادی کنونی که گرانی به مردم فشار آورده چرا 
باید قیمت خودرو 1۸ درصد گران شود؟ این افزایش قیمت بر کالاهای دیگر نیز اثر 

خواهد گذاشت و آنها هم گرانتر می شوند.
وی توضیح داد: به مجلس خودروی دناپلاسی داده اند که رفت و آمد نمایندگان 
با این ماشــین است، اما ظرف یک هفته سه بار دچار مشکل می شود به طوری که 
دو نفر در مجلس برای تعمیر دناپلاس مســتقر شده اند؛ ایران خودرو چه می کند؟ 
چــرا کیفیت محصولات ایران خودرو تا این حد پاییــن بوده و در عین حال قیمت 

آنها بالا است.

خودروسازان توانستند افزایش قیمت را
 به ملت مظلوم ایران تحمیل کنند

نماینده مردم ملکان در مجلس برای شفاف سازی آراء  خود در مجلس و اموالش 
اعلام آمادگی کرد و از هیئت رئیسه مجلس خواست تا طرح شفافیت آراء نمایندگان 
را تصویب کند. به گزارش ایسنا، سید علی موسوی در جلسه علنی سه شنبه مجلس 
شورای اسلامی، در تذکر شفاهی خود گفت: متاسفانه خودروسازان توانستند افزایش 
قیمت را به ملت مظلوم ایران تحمیل کنند. امروز انحصار و مافیا در خودروســازی 
بیداد می کند و حضور مدیران ناکارآمد این صنعت را با مشــکل مواجه کرده است. 
نماینده مردم ملکان در مجلس خطاب به به وزیر جهاد کشاورزی گفت: خشکسالی 
موجب متضرر شدن کشاورزان شده است. لطفا حق بیمه کشاورزان را افزایش داده 
و برای جبران خسارت کشاورزان تدبیری کنید. این عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس در مورد طرح شــفافیت آراء نمایندگان گفــت: نمایندگان انقلابی مجلس 
آمادگی دارند شــفافیت سازی را به نحو احسنت انجام دهند. ما برای شفاف سازی 
اموال و آرای خود آمادگی داریم. ملت ایران؛ ما آماده شفاف ســازی در هر زمینه ای 

هستیم، هر که حسابش پاک است، از محاسبه چه باک است.

طرح خروج دام از جنگل، حیات خلوتی برای
 جنگل خواران است

نماینده مینودشت در مجلس شورای اسلامی گفت که طرح خروج دام از جنگل 
نه تنها باعث حفظ عرصه های جنگلی نشده که حیات خلوتی برای جنگل خواران و 
دزدان چوب ایجاد کرده اســت. به گزارش ایسنا، رضا آریان پور در جلسه علنی سه 
شنبه در تذکری اظهار کرد: به فریاد دامداران و روستاییان برسید، طرح خروج دام از 
جنگل نه تنها موجب حفظ عرصه های جنگلی نشده که حیات خلوتی برای جنگل 
خواران و دزدان چوب ایجاد کرده اســت. وی افزود: این طرح باعث نابودی دامداری 
ســنتی و آسیب شدید به روستاهای حاشــیه جنگل استان های شمالی شده است. 
آریان پور در پایان گفت: به روستاییان اجازه دهید در این اوضاع سخت اقتصادی و 
گرانی خوراک دام به صورت مدیریت شده از جنگل ها برای علوفه دام استفاده کنند. 

قطعا این افراد مهم ترین حافظان جنگل خواهند بود.

عملکرد بانک ها زیر ذره بین مجلس
 قرار خواهد گرفت

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: بانک ها آنطور که 
باید در مسیر حمایت از تولید فعال نیستند. به گزارش ایسنا، آرا شاوردیان نماینده 
مسیحیان ارمنی تهران و شمال ایران در مجلس شورای اسلامی در صفحه شخصی 
خود در توییتر، نوشــت: » در ســالهای اخیر بهبود شرایط اقتصادی همواره دغدغه 
اصلی مردم بوده است؛ اما بانک ها آنطور که باید در مسیر حمایت از تولید و رفع موانع 
اقتصادی فعال نیستند. موانعی مانند بنگاه داری بانک ها، معوقات انباشته، کندی در 

تامین مالی پروژه های اقتصادی و... زیر ذره بین مجلس قرار خواهد گرفت.«

ثانیه ای از توسعه توانمندی های دفاعی کشور
 غفلت نکردیم

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به امنیت پایدار مثال زدنی  کشور تاکید 
کرد:لحظه و ثانیه ای از توســعه توانمندی های دفاعی و قدرت  بازدارندگی کشــور 
غفلت نکرده ایم. به گزارش ایســنا محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در 
همایش سفرا و روسای نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران در کشورهای همسایه، 
با تشریح وضعیت و شرایط خطیر تاریخی و تحولات منطقه ای و بین المللی و تاکید 
بر اهمیت هماهنگی ،همراهی ، هم افزایی و همپوشانی راهبردها و اقدامات نیروهای 
مســلح و سیاست خارجی کشــور گفت : در 43 سال اخیر با زنجیرهای از توطئه ها  
و تهدیدات دشــمنان از جمله جنگ تحمیلی م تحریم  و آنچه در دوران آغاز دفاع 
مقدس بر پیکره ســازمان دفاعی آن روزهای کشــور وارد شد  مواجه بودیم اما این 
تحریم و فشار در مقابل موجب ایستادگی و شکل گیری روحیه اتکاء به خود و اعتماد 

به نفس و بستن کمربند همت و تلاش در مجموعه دفاعی کشور شد.

اخبار کوتاه

مدیــر کل امور اداری کارگزینــی قوه قضاییه درباره 
موضــوع مطرح شــده پیرامون دریافتــی کارکنان قوه 
قضاییه از سوی سازمان اداری و استخدامی توضیحاتی 

ارائه کرد.
به گــزارش قوه قضاییه، محســن برزویی، مدیر کل 
امــور اداری کارگزینــی قوه قضاییــه در برنامه »صبح 
بخیــر ایــران« درباره موضــوع مطرح شــده پیرامون 
دریافتی کارکنان قوه قضاییه از ســوی ســازمان اداری 
و اســتخدامی اظهار کرد: ادعــای دریافت حقوق 1۸4 
میلیون تومانی در قوه قضاییه در حالی از سوی سازمان 
اداری استخدامی مطرح می شود که آمار ارائه شده ایراد 

شکلی و ماهوی دارد.
وی با بیان اینکه زمانی که مبنای محاســبات اشتباه 
باشــد قطعا خروجی و نتیجه نیز اشــتباه خواهد بود، 
عنوان کرد: حقوق و مزایا هر چیزی اســت که در حکم 
کارگزینی وجود دارد و مطابق فیش پرداخت می شود و 

از طریق خزانه هر ماه استمرار دارد.
برزویــی گفــت: درآمدهای اتفاقــی و معوقات جزء 
حقوق و مزایا محســوب نمی شود. مشکل اینجاست که 
در سازمان اداری و اســتخدامی برای طرح این عدد به 
هیچ چیز اســتناد نشده است. مبلغی که در اینجا اشاره 

شــده، پرداختی مزایای معوق مانده مربوط به یک سال 
گذشته یکی از پرسنل اســت؛ به عبارت دیگر پرداختی 
13 مــاه یک پرســنل که به لحاظ مشــکلات گوناگون 
به صورت یک جا پرداخت شــده، اما ســازمان اداری و 
اســتخدامی آن را به عنوان میانگیــن پرداختی عنوان 

کرده است.
مدیر کل امــور اداری کارگزینی قوه قضاییه تصریح 
کرد: در یکی دیگر از فیش هــای حقوقی که مربوط به 
یک قاضی است، پرداختی آن در یک ماه 110 میلیون 
تومان بود که 9۵ میلیون تومان آن ســایر معوقات بوده  
است. وی اظهار کرد: شاید باورپذیر نباشد که حقوق ۵0 
درصد از پرسنل و شاغلین زیر ۷ میلیون تومان است و 
3۶ درصد از همکاران بین ۷ تا 9 میلیون تومان حقوق 

دریافت می کنند.
برزویی با بیان اینکه 91۲ نفــر از قضات عالی رتبه 
مــا، حق قانونی خود را دریافــت نمی کنند، اظهار کرد: 
یکی دیگر از کســانی که مسئولان نسبت به حقوق وی 
اعتراض داشــتند، مدیر عالی رتبه یکی از ســازمان های 
وابسته به قوه قضاییه است و حقوق دریافتی این همکار 
ما 14 میلیون تومان اســت که پزشک است و ۸ ماه هم 

حقوق معوقه دارد.

توضیح مدیر کارگزینی قوه قضائیه
 درباره حقوق ۱۱۰ میلیون تومانی یک قاضی


